
 ПРОТОКОЛ № 20
засідання президії Кіровоградської обласної ради 

від 12 червня 2024 року                                                              м. Кропивницький

У складі президії — 20 осіб
Усього присутні на засіданні —  13 осіб (у тому числі — 2 особи в режимі 
конференції ZOOM).
Відсутні —  7 осіб
 

ПРИСУТНІ НА ЗАСІДАННІ ЧЛЕНИ ПРЕЗИДІЇ :

(ОФЛАЙН)

ДРОЗД
Юрій Васильович

- голова Кіровоградської обласної ради

СЕМЕНЮК
Юрій Анатолійович

- перший  заступник  голови  Кіровоградської
обласної ради

АНДРЕЄВА
Лариса Миколаївна

- голова постійної комісії обласної ради з питань
охорони здоров'я та соціальної політики

ВОЛКОВ
Ігор Вікторович

- уповноважений  представник  депутатської
фракції  Кіровоградської  обласної  ради
політичної партії “Слуга народу”

ГРИЦЕНКО
Сергій Петрович

- уповноважений представник депутатської 
фракції “Радикальна Партія Олега Ляшка”

КОВАЛЕНКО
Сергій Петрович

- голова постійної комісії обласної ради з питань
бюджету, фінансів та інвестицій; 
уповноважений представник депутатської 
фракції  політичної партії “Європейська 
Солідарність”

СМАГЛЮК
Марина Олександрівна

- уповноважений представник  депутатської 
фракції Кіровоградської обласної ради 
політичної партії “Пропозиція”
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ТАБАЧУК
Андрій Володимирович

- уповноважений представник депутатської 
групи “За рівні можливості”

ТЕСЛЕНКО
Андрій Вікторович

- уповноважений представник депутатської 
групи “Кіровоградщина”

ЧОРНОІВАНЕНКО
Олександр Анатолійович

- уповноважений представник  депутатської 
фракції Кіровоградської обласної ради 
політичної партії “Всеукраїнське об'єднання 
“Батьківщина”

ШАПОВАЛОВ
Владислав Володимирович

- уповноважений представник депутатської групи
“Новоукраїнщина”

          
(у режимі конференції ZOOM)

АГЕЄНКО
Вікторія Миколаївна

- секретар  постійної  комісії  обласної  ради  з
питань власності

КІВЕРНИК
Вячеслав Анатолійович

- заступник  голови  постійної  комісії  обласної
ради  з  питань  економічного  розвитку,
будівництва та інфраструктури 

ВІДСУТНІ НА ЗАСІДАННІ ЧЛЕНИ ПРЕЗИДІЇ:

ВОЛКАНОВ
Вадим Анатолійович

- заступник голови Кіровоградської обласної ради
 

ГОРБУНОВ
Олександр Володимирович

- уповноважений  представник  депутатської
фракції  Кіровоградської  обласної  ради  “За
майбутнє”

ГУГЛЕНКО
Юрій Олександрович

- голова постійної комісії обласної ради з питань
регламенту,  депутатської  діяльності,  свободи
слова, правової та антикорупційної політики

ЛІНЬКО
Дмитро Володимирович

- заступник голови Кіровоградської обласної ради
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ЛІСОТА
Андрій Андрійович

- голова постійної комісії обласної ради з 
питань освіти, науки, культури, туризму, 
спорту, у справах сім'ї, молодіжної політики

СОБКО
Максим Олегович

- голова постійної комісії обласної ради з питань 
житлово-комунального господарства, 
використання природних ресурсів та 
агропромислового комплексу 

ШЕВЧЕНКО
Олександр Григорович

- уповноважений представник депутатської групи
“Міжфракційне депутатське об'єднання “За 
духовні цінності”

ЗАПРОШЕНІ

РАЙКОВИЧ
Андрій Павлович

- начальник Кіровоградської обласної 
військової адміністрації

У засіданні також брали участь:
керуючий справами виконавчого апарату обласної ради ТОПЧІЙ Павло  
Сергійович, депутат обласної ради КАЛЬЧЕНКО Валерій Михайлович, 
керівники і головні спеціалісти окремих структурних підрозділів виконавчого 
апарату обласної ради.

СЛУХАЛИ:
ДРОЗД Ю.В.:  з повідомленням про правомочність засідання президії —

присутні 13 із 20 членів президії. 
З інформацією щодо порядку дій у разі оголошення сигналу “Повітряна

тривога” (перерва в засіданні та перехід до найближчого укриття).

Поставив на голосування пропозицію про затвердження порядку денного
засідання президії  Кіровоградської  обласної  ради  (без  запитань і  зауважень
членів президії).

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:

1. Про перелік питань, що пропонуються до порядку денного пленарного
засідання  двадцять  другої  сесії  Кіровоградської  обласної  ради  восьмого
скликання.

2. Різне.
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Результати голосування: 
“За” - 13
“Проти” - 00
“Утримались” - 00 
‟Не голосувало” - 00

СЛУХАЛИ 1: Про перелік питань, що пропонуються до порядку денного
пленарного  засідання  двадцять  другої  сесії  Кіровоградської  обласної  ради
восьмого скликання.

ДРОЗД  Ю.В.:  з  інформацією  —  двадцять  другу  сесію  обласної  ради
скликано розпорядженням голови Кіровоградської обласної ради від 03 червня
2024 року № 239-гр, з внесенням на її розгляд 53 питань.

Зауважив, що за цей період суб’єктами подання питань на розгляд ради
було відкликано з розгляду на двадцять другій сесії п’ять питань, а саме:

про  заключний  звіт  про  результати  виконання  програми  підтримки
енергомодернізації  житлових  будинків  об’єднань  співвласників
багатоквартирних будинків Кіровоградської області на 2022-2023 роки  (голова
облдержадміністрації);

про  заключний  звіт  про  результати  виконання  обласної  програми
збереження і розвитку об’єктів культурної спадщини, пов’язаних з корифеями
українського професійного театру, “Земля корифеїв” на 2018-2023 роки (голова
облдержадміністрації);

про заключний звіт про результати виконання обласної програми розвитку
агропромислового  комплексу  Кіровоградської  області  на  2018-2023  роки
(голова облдержадміністрації);

про створення тимчасової контрольної комісії  обласної ради з вивчення
ситуації, що склалася в КНП “Центр екстреної медичної допомоги та медицини
катастроф у Кіровоградській області Кіровоградської обласної ради” (депутат
обласної ради ЧОРНОІВАНЕНКО О.А.);

про  передачу  коштів  (депутати  обласної  ради  ГОРБУНОВ  О.В.,
КОВАЛЕНКО С.П., ЧОРНОІВАНЕНКО О.А.).

Повідомив,  що   голова   обласної  державної  адміністрації,  як  суб’єкт
подання, вніс оновлений проєкт рішення “Про розірвання трудового договору
(контракту)  з  генеральним  директором  КНП  “Центр  екстреної  медичної
допомоги  та  медицини катастроф у  Кіровоградській  області  Кіровоградської
обласної ради”  замість раніше поданого ним проєкту рішення обласної ради
“Про  відповідність  займаній  посаді  генерального  директора  КНП  “Центр
екстреної медичної допомоги та медицини катастроф у Кіровоградській області
Кіровоградської обласної ради”.
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Оновлений  проєкт  рішення  з  цього  питання  було  надіслано  засобами
електронного зв’язку всім депутатам обласної ради.

Постійна комісія з питань регламенту, депутатської діяльності, свободи
слова,  правової  та  антикорупційної  політики  на  сьогоднішньому  засіданні
уточнила раніше внесений нею проєкт рішення “Про внесення змін до плану
роботи обласної ради на 2024 рік”  — згідно з листом Кіровоградської обласної
військової адміністрації розгляд питання “Про затвердження обласного плану
формування мережі ліцеїв Кіровоградської області до 2027 року” переносився
на ІІІ квартал цього року, але з огляду на внесення проєкту рішення з цього
питання  на  розгляд  поточної  сесії,  пункт  щодо  переносу  його  розгляду
виключено з проєкту рішення щодо змін до плану роботи обласної ради.

Таким чином, орієнтовний перелік питань для розгляду на сесії обласної
ради  складається  з  47  питань,  відповідні  матеріали   з  яких  надіслано  всім
депутатам обласної ради.

Нагадав,  що  відповідно  до  норми,  установленої  абзацом  другим
пункту  3.4.3.  Регламенту  Кіровоградської  обласної  ради,  внесення питань на
розгляд чергової сесії припиняється за 10 робочих днів до початку пленарного
засідання.  Включення  питань  до  порядку  денного  найближчого  пленарного
засідання обласної ради, що надійшли після зазначеного терміну, відбувається
під  час  затвердження  порядку  денного  на  пленарному  засіданні  шляхом
голосування  депутатів   із   кожного  питання  окремо.  У  разі  надходження
додаткових  питань до  порядку  денного  найближчого  пленарного  засідання
обласної ради, депутатам у сесійній залі буде запропоновано визначитися щодо
доцільності розгляду на пленарному засіданні таких питань.

Коротко охарактеризував запропонований перелік питань:

На розгляд пленарного засідання внесено 47 питань, з них:

8 — за поданням голови обласної ради;

8 — за поданням голови обласної державної адміністрації;

29 — за поданням постійних комісій (ПК з питань власності — 22, ПК з
питань регламенту,  депутатської  діяльності,  свободи  слова,  правової  та
антикорупційної  політики  —  6,  ПК  з  питань  житлово-комунального
господарства,  використання  природних  ресурсів  та  агропромислового
комплексу — 1);

3 — за поданням депутатів обласної ради.

Відповідно  до  Регламенту  Кіровоградської  обласної  ради  питання,
запропоновані до розгляду на пленарному засіданні обласної ради, попередньо
розглянуто на засіданнях постійних комісій обласної ради.
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Запропонував  розглянути  ті  питання  пленарного  засідання,  до  яких
надійшли зміни від постійних комісій обласної ради:

 6. Про  звіт  про  виконання обласного бюджету  Кіровоградської
області за 2023 рік.

 Постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  бюджету,  фінансів  та
інвестицій пропонує внести зміни до цього проєкту рішення, доповнивши його
абзацом  такого  змісту:  “Зняти  з  контролю  рішення  обласної  ради  від
21 грудня  2022 року № 295 “Про обласний бюджет Кіровоградської області на
2023 рік” (зі  змінами), як таке, що виконано, та термін дії якого закінчився”.

12. Про  затвердження  обласного  плану  формування  мережі
академічних ліцеїв Кіровоградської області.

Постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  освіти,  науки,  культури,
туризму, спорту, у справах сім'ї, молодіжної політики пропонує внести зміни
до  плану  формування  мережі  академічних  ліцеїв  Кіровоградської  області,
збільшивши  мережу  академічних  ліцеїв  Кіровоградської  області  до  74,  з
урахуванням всіх пропозицій територіальних громад області.

Поінформував,  що  додаткові  матеріали  з  питань,  що  пропонуються  на
розгляд двадцять другої сесії обласної ради, з урахуванням змін і доповнень до
них від  постійних комісій  обласної  ради,  після  президії  буде  надіслано всім
депутатам засобами електронного зв’язку.

Запитав, чи є потреба детально зупинитись на розгляді інших питань? 

ВИСТУПИЛИ 1:

ГРИЦЕНКО  С.П.:  із  зауваженням  про  необхідність  ознайомитись  із
запропонованою мережею академічних ліцеїв Кіровоградської області (питання
№ 12, орієнтовний перелік питань).

ДРОЗД Ю.В.: з коментарем у контексті висловленого зауваження.

ТОПЧІЙ П.С.: з роз'ясненням у контексті висловленого зауваження.

ГРИЦЕНКО  С.П.: із  запитанням  у  контексті  пропозиції  профільної
постійної  комісії,  що  містить  відмінну  (74)  від  запропонованого  суб'єктом
подання  —  головою  Кіровоградської  обласної  державної  адміністрації  —
кількість академічних ліцеїв, що увійдуть до мережі (50). 

Про необхідність обгрунтування різниці в показниках.

РАЙКОВИЧ А.П.: із зауваженням і коментарем у контексті поставленого
запитання, зокрема з обгрунтуванням пропозиції  суб'єкта подання — мережу
сформовано відповідно до ресурсних можливостей державного бюджету.
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ГРИЦЕНКО  С.П.:  із  запитанням  у  контексті  пропозиції  профільної
постійної комісії щодо доповнення мережі ліцеїв.

ТОПЧІЙ П.С., ДРОЗД Ю.В.: з роз'ясненнями.

ВОЛКОВ І.В.:  із запитанням щодо порядку голосування за відповідний
проєкт рішення.

 ГРИЦЕНКО  С.П.,  ДРОЗД  Ю.В.,  РАЙКОВИЧ  А.П.: із  зауваженням
щодо пропозиції профільної постійної комісії  й роз'ясненнями, зокрема щодо
вимог до формування мережі ліцеїв, визначених законодаством, і відповідності
цим вимогам закладів, запропонованих суб'єктом подання проєкту рішення. 

ДРОЗД  Ю.В.: з  пропозицією  щодо  затвердження  проєкту  рішення
президії.

Зачитав  текст  проєкту  рішення  президії  Кіровоградської  обласної  ради
“Про  перелік  питань,  що  пропонуються  до  порядку  денного  пленарного
засідання  двадцять  другої  сесії  Кіровоградської  обласної  ради  восьмого
скликання” (проєкт додається до протоколу).

ВОЛКОВ І.В.: із  запитанням — чи є такі  питання,  що не передбачені
розпорядженням голови обласної ради? 

ТОПЧІЙ П.С.: з  відповіддю, зокрема про відсутність таких питань на
цей час, і роз'ясненням.

 ВОЛКОВ  І.В.: із  зауваженням  щодо  недоцільності  голосування  за
рекомендації  депутатам обласної  ради  —  визначитись  із  включенням  до
порядку  денного  питань,  не  передбачених  розпорядженням  голови
Кіровоградської  обласної  ради  від  03  червня  2024  року  №  239-гр,  шляхом
голосування по кожному з питань окремо під час затвердження порядку денного
на пленарному засіданні двадцятої другої сесії обласної ради.

КОВАЛЕНКО С.П.: з подібним зауваженням.

ДРОЗД  Ю.В.: з  дорученням  —  про  виключення  з  проєкту  рішення
рекомендації відповідно до зауважень.

СЛУХАЛИ 2: Різне.

ДРОЗД  Ю.В.: з  пропозицією  обговорити  питання  щодо  відкритості  і
гласності у діяльності обласної ради.

Зазначив,  що  абзацом  третім  підпункту  2.2.  пункту  2  Регламенту
Кіровоградської обласної ради передбачено, що гласність і відкритість у роботі
ради,  її  органів  і  посадових  осіб  забезпечується,  зокрема,  транслюванням
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пленарних засідань ради по радіо, телебаченню або в мережі Інтернет (online-
трансляція). 

До  початку  повномасштабного  вторгнення  в  Україну  здійснювались
online-трансляції  як  засідань  постійних  комісій,  так  і  пленарних  засідань
обласної  ради.  Після,  враховуючи  особливі  умови  воєнного  стану,  і
дотримуючись заходів безпеки, було призупинено online-трансляції засідань, які
згодом поновлено.

Зауважив,  що  13  травня  2024  року  Президент  України  підписав  Закон
України “Про внесення змін до Закону України “Про місцеве самоврядування в
Україні”  щодо  забезпечення  прозорості  місцевого  самоврядування”,  який
15 травня цього року набрав чинності та яким, серед іншого, передбачено:

трансляцію пленарних засідань ради та засідань постійних комісій ради в
мережі Інтернет у режимі реального часу, крім випадків розгляду питань, що
містять інформацію з обмеженим доступом відповідно до Закону України “Про
доступ до публічної інформації” (через 30 днів із дня припинення чи скасування
воєнного стану);

відеофіксацію  пленарних  засідань  ради  та  засідань  постійних  комісій
ради,  оприлюднення  та  збереження  (не  менше  п’яти  років) відеозаписів
засідань  на  офіційному  веб-сайті  ради  чи  в  інший  спосіб  із  забезпеченням
відкритого доступу до відеозапису (набирає чинності 14 серпня 2024 року).

Запропонував  членам  президії  висловити  думки  щодо  подальшого
проведення  online-трансляції  пленарного  засідання  двадцять  другої  сесії
обласної  ради  —  продовжуватимемо  трансляцію  чи  зупиняємося  тільки  на
відеофіксації з наступним оприлюдненням?

ВИСТУПИЛИ 2:

СМАГЛЮК М.О.: зауважила, що з ухваленням відповідної законодавчої
норми,  транслювання  пленарного  засідання  в  режимі  реального  часу
суперечитиме законодавству.

ТОПЧІЙ  П.С.: з  роз'ясненням  —  відеофіксація  пленарного  засідання
здійснюватиметься, запис буде оприлюднено.

ТАБАЧУК  А.В.: з  виступом  на  підтримку  позиції  щодо  здійснення
відеофіксації.

ДРОЗД Ю.В.: звернув увагу, що в інтересах національної безпеки під час
розгляду  питань  порядку  денного  №№  15-16  відеофіксація  пленарного
засідання не проводитиметься.
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ТАБАЧУК А.В.: з пропозицією — ознайомити депутатів перед початком
сесії та не озвучувати питання  №№ 15-16 у ході пленарного засідання двадцять
другої сесії.

ТОПЧІЙ П.С.: з роз'ясненням.

ГРИЦЕНКО  С.П.: із  запитанням  щодо  ситуації  навколо  питання  про
передачу коштів (проєкт рішення відкликано суб'єктами подання).

КОВАЛЕНКО С.П.: з роз'ясненням.

РАЙКОВИЧ А.П.: з роз'ясненням.

ДРОЗД  Ю.В.: з  нагадуванням  про  необхідність  забезпечення  явки
депутатів  обласної  ради  на  пленарне  засідання  двадцять  другої  сесії
Кіровоградської обласної ради.

Голова обласної ради Юрій ДРОЗД


